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Уважаемые работники ИАЭС! 

 

Все мы видим, как несправедливо и безосновательно правлением станции и 

министром энергетики была оценена работа коллектива за 2023 год. В результате, вместо 

заслуженных коллективом 8 %. повышения фонда базовых окладов было утверждено в 

апреле 2024 года всего лишь 3 %. 

 Отдельно следует отметить, что если убрать из показателей проект 

Майшягалы, который никак не связан со снятием с эксплуатации ИАЭС и на 

который были приняты отдельные работники по срочным договорам, то процент 

выполнения показателей за 2023 год с оцененых правлением 67% вырастает до 

74,4%, неговоря о проекте солнечной электростанции. И это на фоне удорожания 

проектов и обесценивания заработной платы наших работников. 

И даже эти крохотные 3 %. распределены, судя по информации собранной из 

подразделений, крайне несправедливо, а оценка деятельности не завершена и 

продолжается в июле. Фактически оценка деятельности при таком подходе теряет смысл. 

Уже имеется факт жалобы со стороны работника в инспекцию по труду. Речь идёт о 

дискриминации в части заработной платы. 

Министр энергетики с трибуны сейма позволяет себе утверждение о том, что 

70% коллектива станции, по сути,  довольны уровнем зарплаты. Мы уверены, что 

это далеко не так. 

Поэтому Независимый профсоюз, реагируя на обращения и возмущения 

работников, начал акцию по сбору подписей под требованием, чтобы с 1-го сентября было 

ещё одно повышение базовых окладов. Такая ситуация уже была два года назад и тогда 

показатели  реально не были выполнены, но учитывая экономическую ситуацию, 

пересмотр базовых окладов был выполнен два раза.  

Сегодня задачу облегчает то, что на второе повышение не нужно 

дополнительных средств -они уже выделены. Министру энергетики и правлению лишь 

следует углубиться и осознать истинное положение вещей на станции. Тем более что 

правлению в июне Независимый профсоюз, представил основные моменты и 

предложения по выходу из сложившейся ситуации. 

Мы сегодня просим поддержать Независимый профсоюз в нашем стремлении 

пересмотра базовых окладов в сентябре этого года, чтобы общий процент пересмотра 

базовых окладов в 2024 году составил 8 %, как того заслуживает коллектив нашего 

предприятия, и таким образом выразить свою позицию в данном вопросе. 

 

С уважением, Независимый профсоюз ИАЭС . Тел. 28310, +370 656 99491 

Nekrosiene.ilona@gmail.com.    nekrosiene@iae.lt  
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Gerbiami IAE darbuotojai! 

Visi mes matome, ant kiek neteisinga ir nepagrįstai įmonės valdyba bei  Energetikos 

ministras įvertino mūsų kolektyvo darbą už 2023 metus. To pasekoje  2024 metų balandžio mėn. 

buvo patvirtinta viso labo  3% bazinių atlyginimų peržiūrėjimo fondas, vietoj  8 %,  kurių 

kolektyvas išties nusipelnė.  

Atskirai reikėtų pažymėti, kad išėmus iš įmonės rodiklių Mašiagalos projektą, kuris 

niekaip nėra susietas su IAE ekspploatavimo nutraukimu ir kurio vykdymi 

buvo  pasamdyti atskiri darbuotojai pagal terminuotas darbo sutartis, IAE rodiklių 

vykdymo procentas už 2023 metus yra ne valdybos įvertintas 67%, bet 74,4 %. Jau 

nekalbant apie saulės jėgainės statybą.  

Ir visa tai  vyksta mūsų  darbuotojų darbo užmokesčio nuvertėjimo ir projektų 

pabrangimo  fone.   

Ir net šie 3%,  šie trupinėliai, sprendžiant iš preliminariai iš padalinių gautos informacijos, 

buvo paskirstyti itin neteisingai, o ir veiklos vertinimas dar tebevyksta ir liepos mėn. Praktiškai, 

taip jį taikant, veiklos vertinimas netenka prasmės. Jau yra darbuotojo skundo į Valstybinę 

darbo inspekciją faktas. Esmė - diskriminacija nustatant/peržiūrint darbo užmokestį.  

Energetikos ministras iš LR Seimo tribūnos teigia, kad net 70% IAE darbuotojų, iš 

esmės, patenkinti darbo užmokesčio dydžiu. Esame įsitikinę, kad tai  toli gražu neatitinka 

tikrovę.  

Todėl Nepriklausoma profsąjunga reaguojant į daugelį darbuotojų prašymus ir 

pasipiktinimus, pradėjo rinkti parašus, reikalaujant, kad nuo š.m. rugsėjo 1 d. būtų dar 

vienas bazinių atlyginimų peržiūrėjimas. Tokia situacija jau buvo prieš du metus ir tada 

rodikliai realiai nebuvo įvykdyti, tačiau, atsižvelgiant į ekonominę situaciją, baziniai 

atlyginimai buvo peržiūrėti du kartus per metus.  

Šiandien situaciją palengvina tai, kad antram peržiūrėjimui papildomų lėšų nereikia - jos 

jau skirti. Įmonės valdybai ir Energetikos ministrui tereikia tik išties įsigilinti ir suvokti realią 

padėtį dėl personalo  įmonėje. Juolab, kad Nepriklausoma profsąjunga pateikė  birželio mėn. 

pagrindinius momentus ir pasiūlymus, kaip spręsti susidariusią situaciją.  

Šandien mes prašome palaikyti IAE Nepriklausomą profsąjungą mūsų siekime peržiūrėti 

įmonės darbuotojų bazinius atlyginimus š.m. rugsėjo mėn., ir kad bendras BA peržiūrėjimo 

procentas 2024 metais sudarytų 8%.  Tai yra mažiausia, ko nusipelnė mūsų įmonės darbuotojų 

kolektyvas. Prašome tai palaikyti ir tokiu būdu išreikšti savo poziciją šiuo klausimu.   

  

 

Pagarbiai VĮ IAE Nepriklausooma profsąjnga. Tel. 28310, +370 656 99491 

Nekrosiene.ilona@gmail.com.    nekrosiene@iae.lt  
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